
 
Magdaléna Beňová – Ken Jakcson interiors, Irsko Cork 

 

V květnu 2022 jsem strávila čtyři týdny v nádherně zeleném irském městě Cork 
na jihu smaragdového ostrova.   Díky programu Erasmus+ mi tu možnost 
poskytla naše Střední škola designu a módy, Prostějov.  

Nastoupila jsem do firmy jménem Ken Jakson interiors, která nabízí výrobu 
nového sedacího nábytku na míru a renovaci starých objektů. Předností firmy je 
velká škála vzorníků s materiálů, nabízí kvalitní látky prestižních značek a 
kvalitní rukodělné zpracování. Zákazníci si u této firmy objednávají zcela nový 
nábytek či ušití nových povlaků, sedacích a dekorativních polštářů.  
Mojí prací zpočátku bylo přeceňování vzorníků látek a tapet. Kvůli inflaci, 
Brexitu nebo covidu-19 se ceny zvýšily, a tudíž potřebovaly update. Přišla jsem 
do styku s mnoha druhy látek, které byly v těchto knihách. Následně jsem se 
přesunula do dílny. V dílně jsem potřebovala menší zaučení, ale úkoly jsem 
chápala poměrně rychle, takže mě začali zaučovat i na šicích strojích. 
Připravovala jsem molitanové výplně na podsedáky, výplňové polštáře na opěradlovou část (pro které 
jsem šila i polštáře, které se následně vyplňovaly výplní), začisťovala jsem kraje látek na overlocku a 
stříhala střihy. Pomáhala jsem při připravování zakázek pro klienty.  
Musím říct, že práce v dílně mě moc bavila a mí kolegové byli skvělí. 
Především spolupráce s hlavní švadlenou Soniou byla skvělá. Každý den jsme 
si spolu daly kávu a při šití a práci mi vyprávěla různé příběhy designérů 
z firmy nebo o látkách. Občas jsem musela jít pro nějaké komponenty do dílny, 
kde pracovali chlapi se dřevem nebo nám řezali výplně. A ti byli taky moc fajn. 
Vždycky, když jsem měla nějaký problém nebo mi něco chybělo, stačilo 
poprosit mé spolupracovníky a vždycky mi pomohli. 
A co mi tato praxe dala? Řekla bych, že docela dost. Nakoukla jsem do zákulisí 
výroby nábytku a naučila jsem se něco nového. A kontakt s látkami byla určitě 
největší výhoda do budoucnosti, vím jak je sladit k sobě. 
Život v hostitelské rodině byl taktéž moc fajn. Bydlela jsem u starého páru 
Kathy a Pata. Byli na mě neskutečně hodní a hezky o mě pečovali. Bydlela jsem 
v malém a útulném pokojíku. Každé ráno jsem si nachystala snídani a sendvič 
jako oběd, večer jsme měli večeři společně. 
Díky Kathy, Patovi a Sonie, kteří si se mnou povídali, tak jsem i sebejistější v angličtině a více mě 
baví. 
Pracovala jsem od 9:00 do 17:00, tudíž po práci jsem moc volného času neměla. 
Ale víkendy jsem využila naplno. S ostatními účastníky jsme jezdili na výlety, 
třeba na útesy nebo na hrad Blarney a do města Kinsale na fish and chips. 
 
Z grantu Erasmus+ mi bylo hrazeno ubytování, stravování, MHD, kapesné a 
letenky. Měli jsme možnost chodit na přípravné kurzy s angličtinou. 
 
Opravdu jsem ráda za tuto možnost jet. Stýská se mi po mé host family a 
spolupracovnících, protože všichni na mě byli moc milí a snažíme se být stále 
v kontaktu. Měla jsem štěstí v podobě dobré práce a rodiny. V práci jsem byla 
dost nápomocná, takže mi Sonia každý den opakovala, že si mě ubytuje v létě u ní a budu jí pomáhat. 
Tak doufám, že budu mít někdy možnost se vrátit. 
Bavilo mě poslouchat nejrůznější příběhy o Irech, slaném máslu nebo o procentu zrzavých lidí na 
ostrově. Měsíc jsem mohla patřit k zrzavým Irům, protože jsem tam perfektně zapadala. A se Soniou 
jsme vypadaly jak mamka a dcera. Jednoduše perfektní! 
 
 


